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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 20 stycznia 2021 r. w Urzędzie Miejskim                       

w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800, a zakończono o godz. 940 

 

Komisja Budżetu i Finansów w składzie: 

1) Wiese Ewa – Przewodnicząca Komisji, 

2) Delekta Patrycja, 
3) Szymanowicz Grzegorz - nieobecny, 
4) Kucharski Jacek. 
 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 
2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr - Skarbnik  

4) Krawczyk Łukasz – Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim 
5) Szczepańska Natalia - Inspektor 

6) Krajewska Daria - Inspektor 
 

 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonała Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Ewa Wiese. Następnie przedstawiła porządek 
posiedzenia. 

 

Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

1. Zmiany w budżecie na rok 2021.  
2. Przyjęcie Strategii Rozwoju Gminy Kamień Krajeński do 2030 roku. 

3. Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych             
i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021 – 2023. 

4. Przyjęcie projektu zmian Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kamień Krajeński oraz 
przekazanie organowi regulacyjnemu do zaopiniowania. 

5. Zmiana uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Kamień 
Krajeński na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu. 
6. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej                         

w Kamieniu Krajeńskim za 2020 rok. 

7. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2021 rok.  
8. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2021 rok. 

9. Pozostałe projekty uchwał.  
      

 II. Inne sprawy organizacyjne. 
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III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 

 

Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 

Ad.I.1. Zmiany w budżecie na rok 2021.  

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała czy w Gminie Kamień Krajeński 

realizowany jest program czyste powietrze. 

 

Skarbnik Piotr Gustyn poinformował, że program czyste powietrze 

nadzorowany jest przez Gminę i można ubiegać się o dofinansowanie                    

w wysokości 2.000 zł. Zaznaczył, że określony jest termin do kiedy należy 

składać wnioski. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski dodał, że mieszkańcy mogą ubiegać się również 

o dodatkową dotację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                    

i Gospodarki Wodnej. Wyjaśnił także, jak odbywa się procedura 

dofinansowania  w zakresie wymiany pieca. Zaznaczył, że mieszkaniec 

wnioskujący o dotację musi ten zamiar zgłosić zanim dokona wymiany 

starego pieca. W innym przypadku dotacja nie będzie zrealizowana.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese nawiązała do tematu Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Zapytała, czy osoba 

ubiegająca się o dofinansowanie, musi sama składać wniosek do tej 

instytucji. 

 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Wojciech Głomski informując, że mieszkaniec 

sam musi wnioskować o przyznanie dofinansowania, bezpośrednio do 

WFOŚiGW. 

 

Radny Jacek Kucharski nawiązał do dofinansowania do paneli 

fotowoltaicznych (5.000 zł). Odniósł się również do programu czyste 

powietrze i poinformował, że dotyczy ono pomp ciepła, a nie pieca gazowego  

i innego rodzaju źródeł ciepła. Nawiązał także do dotacji z funduszu 

WFOŚiGW i zakomunikował, że istnieje także możliwość odliczenia tej kwoty 

od podatku w wysokości 18 % kosztów poniesionej inwestycji. 
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Wobec braku dalszej dyskusji, Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

 
Ad.I.2. Przyjęcie Strategii Rozwoju Gminy Kamień Krajeński do 2030 

roku. 

   
Przedstawienia tematu dokonała Inspektor Natalia Szczepańska. 

Poinformowała, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 6a ustawy o samorządzie 

gminnym, do wyłącznej właściwości rady gminy należy przyjmowanie 

programów rozwoju (strategii rozwoju), opracowanych w trybie określonym     

w przepisach o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. Strategię rozwoju 

(program rozwoju) opracowaną przez wójta (burmistrza, prezydenta miasta) 

przyjmuje rada gminy w drodze uchwały. Strategia jest jednym                             

z podstawowych instrumentów zarządzania i stanowi podstawę do 

prowadzenia przez władze samorządowe długookresowej polityki rozwoju 

gminy. 

 

Radny Jacek Kucharski stwierdził, że takie dokumenty dotyczące 

strategii muszą być sporządzone, aby pozyskiwać środki finansowe. 

Natomiast w  rzeczywistości realizowane są inne przedsięwzięcia niż zawiera 

strategia Gminy.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese podkreśliła, że strategia będzie 

mogła być aktualizowana na bieżąco wraz z pojawiającymi się możliwościami 

finansowymi.  

 

            Inspektor Natalia Szczepańska zgodziła się z wypowiedzią radnych               

i zaznaczyła, że taka dokumentacja musi być przez organ Gminy 

sporządzona, a w późniejszym czasie może być aktualizowana.   

 

Radny Jacek Kucharski zapytał czy w poprzedniej strategii brakowało 

punktów, które umożliwiały pozyskiwanie środków zewnętrznych.  

 

Inspektor Natalia Szczepańska odpowiedziała, że jest to zależne od 

rodzaju programu oraz źródeł pozyskiwania środków. Wyjaśniła, że 

większość zrealizowanych dotychczas inwestycji zawarta była w przyjętej 

strategii.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji, Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
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Ad.I.3. Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021 – 2023. 

 

Przedstawienia tematu dokonał Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz 

Krawczyk. Poinformował, że Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021 – 2023 opracowany 

został na podstawie przepisów ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku                       

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków.  

Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kamieniu 

Krajeńskim Sp. z o.o. opracował Wieloletni plan rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021 – 2023                 

i przedłożył plan Burmistrzowi. Przedmiotowy plan jest zgodny z kierunkami 

rozwoju gminy określonymi w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy oraz z ustaleniami miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała o hydranty znajdujące się przy 

drodze prowadzącej do osiedla w Dąbrówce. Zastanawiała się, czy po drugiej 

stronie wsi również  planowana jest budowa wodociągu. 

 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk poinformował, że wodociąg 

budowany był wówczas w celu poprawienia ciśnienia wody we wsi. 

Zaznaczył, że dalsza rozbudowa wodociągu w miejscowości Dąbrówka nie 

jest przewidywana. Jest jednak możliwość podłączenia się do istniejącego już 

odcinka sieci wodociągowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese poruszyła również temat pozyskiwania 

środków finansowych przeznaczonych dla obszarów byłych PGR-ów                        

i dofinansowania do przyłącza wodociągowego. 

 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk udzielił odpowiedzi, że koszty 

przyłącza wodociągowego zgodnie z ustawą leżą po stronie odbiorcy.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała czy wieloletni plan rozwoju                

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będzie     

w razie potrzeby aktualizowany.  

 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk stwierdził, że wieloletni plan 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

podlega aktualizacji, która może wynikać z inicjatywy radnych, spółki ZGKiM 

lub wysokości taryf.  
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Radny Jacek Kucharski zapytał czy wiadomo jaka będzie podwyżka taryf za 

wodę i ścieki w 2021. Odniósł się również do planowanej modernizacji na ul. 

Dworcowej. Zapytał czy będzie ona realizowana w całości, czy też dotyczy 

poszczególnych fragmentów sieci.  

 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk odpowiedział, że nie może określić 

o ile procent dokładnie wzrośnie cena taryf za wodę oraz ścieki. Stwierdził, że 

może to oscylować w wysokości 5% dotychczasowej stawki. Zaznaczył,  

że planowana modernizacja na ul. Dworcowej ma obejmować cały odcinek 

sieci, a wykonanie zaplanowane jest w jednym terminie. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski zapytał czy w związku z planowaną 

modernizacją sieci wodociągowej na ul. Dworcowej, może nastąpić przerwa  

w dostawie wody. 

 

Odpowiedzi udzielił Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk informując,  

że awarie w wyniku przeprowadzanych prac mogą pojawić się zawsze. 

Natomiast przewidziana przerwa w dostawie wody będzie spowodowana 

przyłączeniem się do istniejącego już odcinka, a przerwa ta może potrwać 

kilka godzin. 

 

Radny Jacek Kucharski zapytał czy zgodnie z procesami technologicznymi, 

przekrój rur nie będzie zmieniony.  

 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk stwierdził, że kwestię przekroju  

rur pozostawia projektantowi oraz poinformował, że przedłoży mu wszelkie 

informacje na temat ilości odbiorców, którzy są zaopatrywani z tej sieci 

wodociągowej.  

 

Radny Jacek Kucharski zapytał również o umowy za wywóz nieczystości 

płynnych. Poprosił o udzielenie informacji dla mieszkańców, czy muszą na 

nowo podpisywać umowę jeżeli już taką posiadają. 

 

Do zapytania radnego ustosunkował się Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz 

Krawczyk. Zaproponował podpisanie nowych umów dotyczących wywozu 

nieczystości płynnych na nowych zasadach, ponieważ posiada ona wiele 

zalet. Wyjaśnił, że cena dla takiego odbioru jest o 50% niższa i jest to umowa 

ryczałtowa, która oparta jest na podstawie norm zużycia wody. Zaznaczył,  

że mieszkaniec posiadający zbiornik bezodpływowy będzie realizował usługę 

wywozu nieczystości na bieżąco, w odpowiedniej częstotliwości. 

 

Radny Jacek Kucharski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady 

Miejskiej Kazimierza Warylaka oraz  Prezesa ZGKiM Sp. z o.o. Łukasza 
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Krawczyka, aby na najbliższej sesji Rady Miejskiej przedstawić krótką 

informację dla mieszkańców, dotyczącą nowych umów za wywóz nieczystości 

ciekłych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak zapytał czy spółce ZGKiM 

w Kamieniu Krajeńskim wystarczy sprzętu przeznaczonego do odbioru 

nieczystości płynnych od wszystkich mieszkańców gminy. 

 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk ustosunkował się do pytania 

Przewodniczącego Rady  Kazimierza Warylaka i zaznaczył, że spółka ZGKiM 

jest przygotowana na odbiór nieczystości od każdego mieszkańca gminy. 

Zaznaczył, że problemy mogą wystąpić jedynie na skutek awarii. 

 

Radny Jacek Kucharski zwrócił uwagę, że w związku z pojawieniem się nowej  

umowy, należy uaktualnić zapis w regulaminie Gminy, który mówi, że wywóz 

nieczystości płynnych powinien nastąpić minimum raz na kwartał. 

 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk poinformował, że zapis dotyczący 

częstotliwości odbioru nieczystości płynnych został już zaktualizowany. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że kwota za wywóz nieczystości 

płynnych jest zbliżona zarówno dla mieszańców wsi oraz miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak zapytał czy spółka ZGKiM 

będzie odpowiedzialna za wywóz nieczystości z przydomowych oczyszczalni 

ścieków.  

 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk zaznaczył, że koszt budowy 

przydomowej oczyszczalni ścieków jest relatywnie wysoki. Stwierdził,  

że odbiór nieczystości płynnych dla tych osób nie będzie wynikał z norm 

zawartych w umowie. Zakomunikował, że częstotliwość wywozu nieczystości 

płynnych z przydomowych oczyszczalni jest zdecydowanie mniejsza.  

 

Radny Jacek Kucharski nawiązał do rozmowy na temat przydomowych 

oczyszczalni ścieków i oznajmił, że według wyliczeń, poniesiony koszt za 

budowę przydomowej oczyszczalni zwróciłby się po upływie około 23-30 lat. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.   
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Ad.I.4. Przyjęcie projektu zmian Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kamień Krajeński oraz 

przekazanie organowi regulacyjnemu do zaopiniowania. 

 

Przedstawienia tematu dokonał Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz 

Krawczyk. Poinformował, że Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Kamieniu Krajeńskim Sp. z o.o. przedłożył w dniu 14.12.2020 r. projekt 

zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Kamień Krajeński. Zgodnie z art. 19 ust. 1 rada gminy przekazuje 

projekt zmian ww. regulaminu do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, 

w tym przypadku Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej 

w Gdańsku Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie oraz 

zawiadamia o tym, przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne. Obowiązek 

wprowadzenia zamian w Regulaminie wynika z art. 35 ust. 2 ustawy z dnia 

13 lutego 2020 r. o zmianie ustawy - Prawo budowlane oraz niektórych 

innych ustaw, który stanowi, że w terminie 12 miesięcy od dnia wejścia 

w życie niniejszej ustawy rady gmin dostosują treść regulaminów 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązujących na obszarze ich 

właściwości do przepisów ustawy zmienianej w art. 7 w brzmieniu nadanym 

niniejszą ustawą. 

Projektowana zmiana  polega na przyjęciu nowego brzmienia Rozdziału 

5 dotyczącego warunków przyłączenia do sieci, Rozdziału 6 dotyczącego 

warunków technicznych określających możliwość dostępu do usług 

wodociągowo-kanalizacyjnych oraz Rozdziału 7 dotyczącego sposobu 

dokonywania przez przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne odbioru 

wykonanego przyłącza, obowiązującego Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kamień Krajeński uchwalonego 

uchwałą nr VII/53/2019 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 

25 kwietnia 2019 r. 

 

Brak dyskusji.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.  

 

Ad.I.5. Zmiana uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Kamień 

Krajeński na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu. 

 

Przedstawienia tematu dokonała Inspektor Daria Krajewska. 

Poinformowała, że art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych, stanowi, że Organ stanowiący jednostki samorządu 
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terytorialnego, w drodze uchwały, ustala dla dróg, których zarządcą jest 

jednostka samorządu terytorialnego, wysokość stawek opłaty za zajęcie 1 m2 

pasa drogowego. 

Stawki opłaty, za zajęcie powierzchni pasa drogowego oraz ustawienie 

w pasie drogowym obiektu budowlanego albo reklamy, nie mogą przekroczyć 

10 zł za jeden dzień zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty za 

ustawienie urządzeń w pasie drogowym, nie może przekroczyć 200 zł, z tym 

że w odniesieniu do obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej 

stawki opłaty, za zajęcie powierzchni pasa drogowego oraz ustawienie 

w pasie drogowym obiektu budowlanego albo reklamy, nie mogą przekroczyć 

0,20 zł za jeden dzień zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty za 

ustawienie urządzeń w pasie drogowym, nie może przekroczyć 20 zł. 

 

Brak dyskusji. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Ad.I.6. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej                         

w Kamieniu Krajeńskim za 2020 rok. 

 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 

jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 3 Statutu 

Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do składania Radzie Miejskiej 

sprawozdania z ich działalności. 

 

Następnie Przewodniczący komisji zapoznał członków komisji ze 

sprawozdaniem z działalności za 2020 rok.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.  

 

Ad.I.7. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2021 rok.  
  

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 

jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 2 Statutu 

Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do przedłożenia Radzie 

Miejskiej rocznego planu pracy. 
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Następnie Przewodniczący komisji przedstawił plan pracy na 2021 rok.   

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.  

 

Ad.I.8. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2021 rok. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

Rady Miejskiej Kazimierz Warylak, informując, że zgodnie z § 15 ust.                   

1 Statutu Gminy Kamień Krajeński, Rada odbywa sesje zwyczajne zgodnie              

z planem pracy Rady ustalanym na dany rok kalendarzowy. Zakres zadań 

ustalony został we współdziałaniu z Burmistrzem Kamienia Krajeńskiego. 

Członkowie komisji zapoznani zostali z podstawową tematyką obrad 

oraz terminami sesji.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.  

 

II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

Brak.  

 

III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Brak.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 20 stycznia 2021 r.  

 

 

Przewodnicząca Komisji                                                                   

/-/ Ewa Wiese 


